
 

 

Sucho

Za to, že v Česku od začátku roku málo prší, může anomálie, která ovlivňuje počasí v celé Evropě. Anomálií se myslí 

rozmístění tlakových výší a níží nad Evropou. Obvykle se tlaková níže drží poblíž Skandinávie a tlaková výše v oblasti 

Středozemního moře.  

V některých částech České republiky nenapadlo za poslední 2 měsíce ani 3 mm srážek, což způsobilo, že na 63 

procentech území je stav sucha extrémní či výjimečný, celkově je sucho na 92 procentech území. Navíc máme za 

sebou třetí zimu, kdy se nenaplnil půdní profil a tenčí se zásoby podzemních vod. Půdě chybí něco mezi 40 až 80 

milimetry vody. Pro doplnění tohoto deficitu by muselo mírně pršet nejméně 10 dní. Trpí tím naprosto všechno a 

všichni. Tráva je vypálená, stromy shazují listy, aby zachránili alespoň samy sebe, v lesích nepramení téměř žádné 

potůčky a divoká zvěř těžce shání vodu. Stavy rybníků jsou též katastrofální. Nemusíme chodit daleko. Stačí se 

podívat na hladinu rybníka Havlák. Díky vypařené vodě a žádnému přítoku se rybník zúžil o 8 metrů. Meteorologové 

hlásí mírné zlepšení stavu na začátek září.  

V důsledku toho všeho existují nařízení a veřejné vyhlášky, které zakazují odběr vody z potoků, přehrad a rybníků. 

Dále je v platnosti nařízení, které zakazuje vstup do lesa. Platnost tohoto nařízení je v platnosti od 15. 8. do 15. 9. 

2018. Obec musela a stále musí řešit vyschlé studny a vodovod v Brtníkách. Umisťuje po obci nádrže s pitnou vodou. 

Dále tu jsou požáry, které jsou v posledních týdnech každodenní záležitostí. Proto buďte extrémně opatrní při 

grilování a dalších aktivitách s otevřeným ohněm. 

Předpokládá, že v příštích letech bude četnost a délka suchých období ještě narůstat. S vyššími teplotami bude 

ovšem narůstat také bouřková činnost. Bouřky meteorologové zaznamenávají dokonce už i v zimě. Voda, která by 

měla zůstat v krajině, naopak odplavuje úrodnou zem. 

obec Staré Křečany 
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Nemocnice Rumburk – starostové se perou o její záchranu

Krajská zdravotní otočila o 180 

stupňů a obnoví jednání s radnicí 

města Rumburk ohledne převzetí 

zadlužené Lužické nemocnice, 

která se v současné době potýká 

s finančními i personálními 

problémy. Ztráta jenom za tento 

rok se pohybuje kolem 40 

milionů. Tu si však bude město 

uhradit ze svého. 

Starostové našeho výběžku se 

pokoušeli aktivně řešit zmrazená 

jednání a zajistit zdravotní péči 

pro nás všechny. Jejich hlavním 

cílem bylo přimět Krajský úřad 

Ústeckého kraje a Krajskou 

zdravotní a.s. k znovuobnovení 

jednání s vedením města 

Rumburk. 

Citujeme tiskovou zprávu 

Krajského úřadu ÚK: „Zástupci 

starostů Šluknovského výběžku 

na posledním jednání seznámili 

vedení Ústeckého kraje a také 

předsedu představenstva Krajské 

zdravotní a.s. se závěry 

dosavadních jednání se zdravotní 

pojišťovnou i o aktuální situaci 

kolem zdravotnické péče na 

Šluknovsku. Ze strany Krajské 

zdravotní byl přislíben zájem 

znovu o celé situaci jednat s 

vedením měst a nemocnic v 

Rumburku i Varnsdorfu, za 

předpokladu, že budou dodrženy 

již dříve stanovené podmínky a to 

včetně provedení kompletní 

analýzy stavu nemocnice.“

Do jednání se aktivně zapojil i 

senátor Zbyněk Linhart a právě 

ve čtvrtek 23. 8. 2018 se na MěÚ 

Rumburk rozhodlo o obnovení 

jednání. Zatím ale ještě nic 

nekončí, jednání budou 

pokračovat.  

Doufejme však, že toto je první a 

velký krok k zachování základní 

lékařské péče rumburské 

nemocnice. 

obec Staré Křečany 

 

 

Požáry 
V posledních týdnech zasahovali několikrát na území obce a blízkého okolí hasiči. Prvně 8. 8. kolem 9:00 ráno bylo 

nasazeno několik jednotek u požáru porostů cca 10 x 100 m, byly nasazeny 3 vodní proudy C a požár byl během 

chvíle zlikvidován. Dále 12. 8. kolem 11:00 hodiny dopoledne hořela u rodinného domu poblíž návsi garáž. Jednotka 

zasáhla téměř ihned a požár uhasila, aniž by vznikly větší škody na majetku. Do třetice hořelo pole v Zahradech 16. 8. 

kolem 15:00. Jednalo se o požár o rozloze cca 200 x 100 metrů. Hasiči zde zasahovali dlouho, jelikož se obávali 

dalšího sebevznícení. 
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Otevřený dopis zastupitelům obce 
 

Vážené zastupitelky, vážení zastupitelé obce Staré Křečany, 

dovoluji si Vás oslovit jako občan žijící již několik let ve Starých Křečanech, přestože jsem de jure z různých důvodů 

stéle občanem Prahy, kde jsem se narodil a v roce 1986 ukončil studium na ČVUT, obor pozemní stavby a od této 

doby vykonávám profesi projektanta nejdříve jako zaměstnanec a od roku 1991 jako živnostník. 

Toliko uvedení souvislostí a nyní již k mému hlavnímu tématu tohoto dopisu, kterým je dění (nedění) kolem objektu 

Kulturního domu a souvisejícího dění kolem objektu „Restaurace Vídeň“. 

Nejprve tedy k objektu Kulturního domu, který jsem si mohl celý prohlédnout v rámci Starokřečanských slavností dne 

14. 7. 2018, kdy byla tato prohlídka zájemcům umožněna. Jelikož jsem jen z doslechu věděl, že prý by se měl tento 

objekt bourat, tak jsem čekal, že třeba budou místa, která budou z důvodu technického stavu konstrukcí 

nepřístupná. Po vstupu do objektu jsem ovšem zjistil, že takováto opatření v objektu nejsou a celkem v pohodě jsem 

prošel kompletně celý objekt, aniž bych někde pociťoval problémy z havarijního stavu konstrukcí (na ochozu směrem 

k ulici byla pouze dvě místa s odkrytou podlahou po sondách z Mykologického průzkumu ze září roku 2015 od ing. 

arch. Z. Lukešové, kterou shodou okolností znám a se kterou jsem vícekrát spolupracoval). Celý objekt včetně půdy 

jsem si prošel a troufám si říci, že jsem si dokázal udělat kompletní představu o stavu konstrukcí objektu. 

Podle mého názoru vůbec není objekt v havarijním stavu a jeho uvedení do provozuschopného funkčního stavu je 

nanejvýš reálné (hlavně bych si dovolil poznamenat, že členění sálu s nádherným ochozem a podiem pro různé 

využití je výjimečné a hlavně dřevěná konstrukce ochozu je i přes neprováděnou mnohaletou údržbu v dobrém 

stavu). 

Při prohlídce byly, kromě Mykologického průzkumu, rovněž poskytnuty pouze krycí listy z rozpočtů o třech stranách 

nazvaných „Odhad nákladů“ vypracovaných v prosince, jednak na demolici a jednak na opravu objektu (neznám 

projektovou dokumentaci na opravu, tedy byla-li zpracována). K výši těchto nákladů se nemohu detailně vyjádřit, 

protože nevím co vše přesně řešily. Ale podle mého odhadu jsou to klasické ceny veřejných zakázek – tudíž dost 

nadhodnocené. 

A nyní návaznost na objekt Restaurace Vídeň, který dostal nečekaně spojitost právě s Kulturním domem, protože 

byla Obecním úřadem vyhlášena anketa o záměru koupit opravený (otázka je, co vše se v objektu opravilo) objekt 

Restaurace Vídeň. Ptám se proč nebyla v anketní otázce o koupi uvedena aktuální cena v době vyhlášení ankety, 

která je 6 890 00,- Kč? Dále se ptám proč se obec nezajímala o tento objekt již před prodejem současnému majiteli 

(cca před třemi roky), kdy byla cena za tento objekt nesrovnatelně nižší a to cca 2 250 000,- Kč a kdy byl objekt stejně 

provozuschopný jako je údajně nyní? 

Nevím proč by měla obec zachraňovat zpackaný záměr soukromému vlastníkovi, když by mohla pohodlně za cenu 

koupě Restaurace Vídeň kompletně opravit střechu a střešní konstrukce, opravy nosných konstrukcí ochozu, provést 

kompletní rozvody elektroinstalace a určitě i další práce na rekonstrukci objektu Kulturního domu. Další finance by se 

mohly třeba investovat z přebytku rozpočtu za rok 2017 nebo z dotačních fondů, které umí vedení obce využívat, za 

což mu patří chvála. 

Vážené zastupitelky a vážení zastupitelé, děkuji Vám, že jste dočetli až na závěr tohoto mého dopisu a přeji Vám 

zralou úvahu podle Vašeho vědomí a svědomí při rozhodování o této záležitosti pro obec tak významnou. 

Ing. Miloslav Fadrhons 

Velice děkujeme panu inženýrovi za jeho dopis a za jeho názory k této problematice. Tato důležitá věc pro obec se 

bude probírat na nejbližším Veřejném zasedání zastupitelstva obce Staré Křečany – tedy 30. srpna 2018 od 17:00 

v Polyfunkčním domě Starých Křečan. 

obec Staré Křečany 
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Informace

Své životní jubileum oslavili 
 

Paní Marta Srbová ze Starých Křečan oslavila 

úctyhodných 98 let! 

Pan Františe Littera z Nových Křečan oslavil 70 let. 

Pan Zdeněk Šimek ze Starých Křečan oslavil 88 let. 

Paní Vlasta Matašová ze Starých Křečan oslavila 80 let. 

Paní Ludmila Rösslerová ze Starých Křečan oslavila 90 

let. 

Všem oslavenců chceme za celý Obecní úřad Staré 

Křečany popřát hodně zdraví, lásky a elánu do dalších 

let. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Zákaz vstupu do lesa – opět 
Vážení spoluobčané,  

od 15. 8. 2018 je v platnosti Nařízení města Rumburk 

č.4/2018 o dočasném vyloučení vstupu do lesa. Toto 

nařízení se vztahuje i na naší obec v rozsahu Brtníky a 

Kopec. Toto omezení bylo schváleno Usnesením rady 

města č. 2419/2018. Platnost je do 15. 9. 2018. 

Prosíme o dodržování tohoto nařízení! 

obec Staré Křečany 

Pozvánka na 41. VZZO 
Dne 30. srpna 2018 proběhne 41. Veřejné zasedaní 

zastupitelstva obce Staré Křečany v Polyfunkčním 

domě obce Staré Křečany (naproti obecnímu úřadu). 

Začátek zasedání je od 17:00. Více informací naleznete 

na úřední desce nebo stránkách obce 

(www.krecany.cz).

 

 

 

Volby do zastupitelstev obcí 
Volby se uskuteční v pátek 5. října a v sobotu 6.října 

2018. Možnost volit budete mít na dvou okrscích. 

Tradičně v Polyfunkčním domě a restauraci Brtníky. 

obec Staré Křečany 

Psi a kočky v obci 
Poslední dobou musí obec čím dál častěji řešit situaci 

s nálezem volně potulujících se psů a koček. Jenom za 

poslední měsíc jsme museli převézt do útulku v Děčíně 

3 psy a 5 koček. Za každé toto zvíře musí obec denně 

zaplatit 80 Kč útulku. Dejte prosím pozor na své 

domácí miláčky. 

obec Staré Křečany 

Stavební práce u školy 
Chceme upozornit všechny a hlavně rodiče od dětí, 

které docházejí do Základní školy Starých Křečan, na 

probíhající stavební práce u školy a blízkého okolí. 

V nejbližších dnech se začne kopat ze přední části 

budovy kvůli sanaci školy. Následně se vymění 

asfaltový povrch silnice u školy a vydláždí nové 

parkoviště. Staveniště bude řádně označeno a 

zabezpečeno, víceméně prosíme a doporučujeme 

v následujícím měsíci dbát na zvýšenou opatrnost! 

obec Staré Křečany 

http://www.krecany.cz/
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Kde bychom mohli být? 
Promarnili jsme šance. Úkolem politika není neustále natírat skutečnost na růžovo a sdělovat na všechny strany, jak 

se máme dobře, jak vše funguje a skvěle běží…  

Roky slýcháváme, že se nás příjmová chudoba netýká, že se všichni máme dobře. Ale už nedodávají, že se máme 

dobře v průměru a především podle těch statistik, které při vypočítávání příjmové chudoby nezahrnují exekuce a 

strhávání exekučních a insolvenčních srážek. A kolik exekucí máme v ČR – milion? To už je slušné zkreslení… A nejen 

velká část důchodců, ale i mnozí mladí lidé bez možnosti získat bydlení nebo lidé dlouhodobě přežívající na nízkých 

mzdách, především v některých regionech, by mohli vládám povyprávět, jak se mají „dobře“, jak vše skvěle funguje, 

jak se jich chudoba vůbec, ale vůbec netýká… 

Přitom bychom se mohli mít opravdu ve větší míře dobře, kdybychom těch posledních 30 let dokázali zacházet s 

veřejnými financemi tak, jako všechny jiné země okolo nás. Jsme však nepoučitelní a navíc poslední roky spíše horší. I 

další vláda namísto velkých a skutečných strukturálních investic – za poslední roky se v oblasti investic neděje vůbec 

nic zásadního - „investuje“ raději do nových a nových úřadů a úředníků… 

 Podle toho pak také vypadá naše ekonomika a životní úroveň ve srovnání s některými zeměmi. Jde o vývoj. Hrubý 

národní důchod (HND) je zdrojem financování konečné spotřeby obyvatelstva a vládních institucí a hrubé tvorby 

fixního kapitálu, tedy investic. Na rozdíl od hrubého domácího produktu (HDP) zobrazuje HND skutečný stav české 

ekonomiky, protože neobsahuje příjmy a zisky zahraničních investorů, které odtečou v dividendách do zahraničí a v 

české ekonomice nezůstávají.  

Na vývoji HND podle statistik Světové banky je pak vidět, jak životní úroveň Čechů v porovnání s vývojem v 

sousedních zemích reálně klesá. A nebude to lepší, dokud se nezmění přístup státu k investicím a nezačnou snižovat 

byrokratické bariéry pro rozvoj českých podniků, samospráv, aktivních lidí. Je to právě dlouhodobě zhoršující se 

správa věcí veřejných, neschopnost investovat a rostoucí byrokracie, kdy nic už nejde reálně udělat, které nás 

neúprosně stahují dolů. Ono k tomu ani nepotřebujeme čísla, stačí se dívat kolem sebe, když člověk vyjede někam 

ven a jen porovnává, jak se věci mění jinde a jak je to zamrzlé u nás. Pro porovnání pár ostatních států. 

V roce 1995 jsme vůči Německu začínali na 17 %, nejvíce se k výkonu německé ekonomiky přiblížili v roce 2010 (43 

%). Od roku 2010 Německo nestíháme, roste rychleji než my, v roce 2016 jsme to „dotáhli“ jen na 40 %. Takhle 

Německo nikdy, ale opravdu nikdy nedoženeme (řekli byste to v roce 1990?).  

Podobně jako u Německa nám to vychází vůči Rakousku. Z 18 % v roce 1995 jsme snižovali jejich náskok na 39 % v 

roce 2010. Od té doby stagnujeme, v roce 2016 jsme klesli na 38 %. Ani rakouskou ekonomiku nedoháníme, naopak 

nám zase utíká. 

Výkon naší ekonomiky proti polské začínal v roce 1995 na 160 %. Po poklesu v devadesátých letech jsme do roku 

2005 začali sice zase zvyšovat náskok, kdy jsme vystoupali na úroveň 169 %, ale od té doby se už jen trvale 

propadáme, a to k současným 139 %. Od roku 2005 se výkon polské ekonomiky a životní úroveň Poláků zvýšily vůči 

nám o 30 %. Ono je to vidět na té zemi, a třeba při cestách po světě, Poláků je po světě stále více. 

U Slovenska jsme se ze 121 % v roce 1995 propadli až ke 104 % v roce 2016. Trend je jasný, Slováci nás brzy 

předeženou a budou se mít lépe než my.  

Jiným slovy, kolem nás to bohatne, my relativně i absolutně vůči sousedům mírně ale přece chudneme. Není to 

neschopností Čechů jako podnikatelů a zaměstnanců. Je to dlouhodobou a bohužel do dnešních dnů pokračující 

neschopností spravovat efektivně náš stát.  

Všude jinde to nejde také samo a bez chyb, ale u nás dokážeme vymyslet problémy i tam, kde nejsou. Kdybychom 

měli osvícenou správu země, kde bychom tak bývali mohli i my a naše životní úroveň dnes být…  29 let od „revoluce“. 

Zatím si ale stále nalháváme. 
Váš senátor 

Zbyněk Linhart 
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Soutěž 
 

Vážení čtenáři,  

v minulé soutěži se jednalo o takzvanou Lesní slavnost v zaniklé osadě Skřivánčí pole (německy Neu-Lerchenferd), 

která od roku 1946 již neexistuje. Do té doby se každý rok pořádaly dvě tyto slavnosti. Jednu slavnost pořádal 

hasičský sbor ze Starých Křečan a tu druhou německý tělovýchovný spolek Starých Křečan. Správně na tuto otázku 

odpověděla a byla vylosována paní M. Macháčková. Gratulujeme a cenu si můžete vyzvednout osobně na Obecním 

úřadě Starých Křečan v úředních hodinách. 

 

Pravidla soutěže a postup pro umístění do slosování: 

 

1) Na e-mailovou adresu soutezkrecany@seznam.cz nebo na obecní úřad s přiloženým příjmením, jménem 

a adresou napsat, v jaké části obce jsou fotografie pořízeny. 

2) Poslední termín pro zaslání je 16. září, tento den proběhne i slosování 

3) Výherce bude zveřejněn v následujícím zpravodaji a od zveřejnění si může vyzvednout cenu osobně na 

Obecním úřadě ve Starých Křečanech 
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